
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ'αριθ. 21/96 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 
 
Αρ. απόφ. 606/96 
 

Π ε ρ ί λ η ψ η 
«Απόρριψη πρότασης του Δημοτικού 
Συμβούλου κ. Ο.Σιδηρόπουλου για 
συζήτηση εκτάκτου θέματος σχετικά με 
τις χρηματοδοτήσεις των Ο.Τ.Α.» 

 
 
 Σήμερα 18 Νοεμβρίου  του έτους 1996 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20.00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 47, ύστερα από την με 
ημερομηνία 14-11-96 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους 
τους συμβούλους και παρέδρους σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 και 119 του ΔΚΚ. 
 Αφού διαπιστώθηκε ότι παραβρίσκεται ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 25 μελών βρέθηκαν παρόντα 18 μέλη. 
 
 
         Παρόντες                                        Απόντες          Παρόντες Πάρεδροι 
 

1. Κ. Ασλάνογλου Α. Δελαβερίδης     ------------------ 
2. Ι. Κουρουζίδης Δ. Αδάμου  
3. Μ. Ποτουρίδης Θ. Τέτος   
4. Κ. Κόλβατζης Π. Καρασαββίδου  
5. Κ. Βαφείδης Φ. Γαλανούδη -Τσανάκα  
6. Ε. Λελεκάκης Β. Τσίλης  
7. Κ. Πουλασουχίδης Π.  Αγαθαγγελίδης Απόντες Πάρεδροι 
8. Κ. Γκαβαϊσές  Γ. Μπαλτζής 
9. Α. Μαρκούλης  Λ. Χατζηγεωργίου 

10. Α. Καραντουμάνης  Θ. Δεμερτζίδης 
11. Λ. Τάκης   
12. Ε. Παναγιωτίδης   
13. Ο. Σιδηρόπουλος   
14. Ε. Σοφιανίδης 
15. Χ. Παπαγεωργίου   
16. Γ. Χιονίδης 
17. Δ. Ζαμάνης 
18. Μ. Αδαλόγλου 

ΣΗΜΕΙΩΣΗ:  
 
 

Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 615/96 
απόφασης αποχώρησαν οι κ. κ. Ο. 
Σιδηρόπουλος και Δ. Ζαμάνης. 

 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος έδωσε το λόγο στον κ.Σιδηρόπουλο ο οποίος είπε 
στο συμβούλιο ότι: «Πριν λίγες ημέρες έγινε το συνέδριο της ΚΕΔΚΕ στην Αθήνα 
και περιμέναμε να μας ενημερώσετε κ.Δήμαρχε για τα συμπεράσματα και τις 
αποφάσεις του συνεδρίου αυτού. Κάποια θέματα έχουν ιδιαίτερη σημασία διότι 
άπτονται των οικονομικών και θεσμικών προβλημάτων των Δήμων. Η πολιτεία μας 
παίρνει το 25% του μεριδίου που εισπράττει ο Δήμος από τα τέλη κυκλοφορίας δηλ. 
το μερίδιό μας του 50% γίνεται 37,5% και το 50% της πολιτείας γίνεται 62,5%. 
Δεύτερον, κόβονται όλες οι ατέλειες των Δήμων και μιλάμε για ποσά μεγάλα. Το 
θέμα δεν είναι μόνο ποσοτικό αλλά είναι και ποιοτικό, ατομικό. Η πολιτεία βάζει 
χέρι σε θεσμοθετημένους πόρους και αυτό γίνεται πρώτη φορά από το 89 που έγινε ο 
Ν.1828 ο οποίος μας έδωσε κάποιες οικονομικές δυνατότητες. Η πολιτεία ανοίγει το 
δρόμο για οικονομικές επεμβάσεις που δεν ξέρουμε πότε θα γίνουν, που θα φτάσουν 
και από ποιούς θα γίνουν. Αλλοιώνει το πνεύμα και το γράμμα του Ν. 1828/89. 
Πρόκειται για έναν νόμο που θεωρήθηκε κατάκτηση για την Τ.Α. Αν δεν 
αντιδράσουμε σήμερα δεν θα δικαιούμαστε για να ομιλούμε σε όποιες επεμβάσεις 
επισυμβούν στο μέλλον και από οποιονδήποτε αυτές επισυμβούν. Οταν το Δ.Σ έχει 
τοποθετηθεί στο παρελθόν για θέματα μικρότερης σημασίας με διαμαρτυρίες κ.λ.π. 
δεν μπορεί αυτά να τα αγνοεί. 
 Προτείνω να συζητηθεί το θέμα και ν’ αποφασίσει το Δ.Σ για την έκδοση 
ψηφίσματος διαμαρτυρίας και καταγγελίας για όσα ανέφερα παραπάνω.» 
Δήμαρχος: Κε Σιδηρόπουλε, στο συνέδριο της ΚΕΔΚΕ πάνε εκπρόσωποι των ΤΕΔΚ 
και εκεί εξηγήσαμε τις θέσεις μας. Η διοικούσα επιτροπή της ΚΕΔΚΕ δεν έχει 
συνεδριάσει ακόμη για να πάρει κάποια απόφαση και συνεπώς ότι σας πω είναι μία 
προσωπική μου θεώρηση. Υπήρχε ο Ν. 1828/89 που χαίρομαι όταν ακούω από εσάς 
ότι ήταν πρωτοποριακός για την Τ.Α  και έλυνε ζητήματα και έτσι πιστεύω ότι είναι. 
Από πλευράς του υπουργού Εσωτερικών κ.Παπαδόπουλου τέθηκε ότι θα πρέπει όχι 
μόνον η Τ.Α αλλά όλη η κοινωνία να βοηθήσει στην κατεύθυνση της συζήτησης της 
οικονομίας μας με βάση την οικονομική και νομισματική ενοποίηση. Αφ’ ής στιγμής, 
πιστεύω, ότι έχουμε ταυτόσημη αντίληψη σε σχέση με τον Ευρωπαϊκό 
προσανατολισμό που πρέπει ν’ ακολουθεί η χώρα μας, δεν μπορεί να διαφέρουμε σ’ 
ότι αφορά τις αναγκαιότητες που επιβάλλονται για τη σύγκλιση τουλάχιστον στη 2η 
ταχύτητα. Μας ανακοίνωσε ότι το δημόσιο θα περικόψει το 25% στο σύνολο των 
επιχορηγήσεων που δίνει στους διάφορους οργανισμούς του δημοσίου για το 1997. 
Μας εξήγησε ότι μπήκε θέμα στην κυβερνητική επιτροπή και ότι θα πρέπει να 
υπήρχε και μία ανάλογη μείωση προς την Τ.Α. Τελικά είπε ότι δέχθηκε το 
κυβερνητικό συμβούλιο να μην υπάρξει συνολική μείωση κατά 25% αλλά μόνο στα 
έσοδα από τα τέλη κυκλοφορίας. Αντέδρασαν οι Δήμαρχοι και οι Κοινοτάρχες στο 
ότι δεν μπορεί να υπάρξει νομοθετική αλλοίωση των διατάξεων του Ν.1828. Η 
συμβιβαστική φόρμουλα που αποδεχθήκαμε σαν πλειοψηφία ήταν ότι δεν θα υπάρξει 
καμία περικοπή σ’ ότι αφορά τη νομοθετική ρύθμιση διαφορετική απ’ ότι προέβλεπε 
ο Ν. 1828 αλλά το σύνολο της Τ.Α αναγνωρίζοντας την ανάγκη σύγκλησης της 
οικονομίας θα προσφέρει 10 δις και όχι κάποιο ποσοστό από τα συνολικά έσοδά της 
στο δημόσιο προϋπολογισμό. Πιστεύω ότι είναι ορθότατο αυτό. Οταν η πολιτεία 
ζητάει από τον κάθε πολίτη να σηκώσει οικονομικά βάρη προς την πλευρά της 
αναγκαιότητας σύγκλησης της οικονομίας μας δεν μπορούμε να πιστεύουμε ότι η 
Τ.Α που εκφράζει το σύνολο της κοινωνίας θα έμενε απαθής ή θα λειτουργούσε σαν 
ένα συνδικαλιστικό όργανο που θα έλεγε όχι, υπάρχουν κεκτημένα και δεν 
συμμετέχουμε σ’ αυτή τη διαδικασία. Αρνηθήκαμε και ορθώς, να υπάρχει 
νομοθετική περικοπή, οικειοθελώς δε προσφέραμε, ανεξάρτητα από ποσοστό, 10 δις 



για το 1997 και 10 δις για το 1998. Τα έσοδα που αναμένουμε μετά απ’ αυτή την 
αφαίρεση θα πρέπει να είναι λογικά περισσότερα απ’ ότι ήταν το 1996 διότι θα 
έχουμε αυξημένες εισροές από την αύξηση των τελών και την αύξηση της 
φορολογίας εισοδήματος διότι από εκεί παίρνουμε το 20%. 
Πρόεδρος: Πέραν της αποφάσεως της ΚΕΔΚΕ, κε Σιδηρόπουλε, ενδεχομένως μήπως 
θάταν πιο σκόπιμο να περιμένουμε και την πραγματοποίηση των προθέσεων της 
Κυβέρνησης διότι αυτά όλα είναι δημοσιογραφικές πληροφορίες οι οποίες είναι η 
επικοινωνιακή πολιτική του Υπουργού Εθνικής Οικονομίας. Αν νομίζετε ότι πρέπει 
να το κάνουμε τώρα, να το κάνουμε. 
Σιδηρόπουλος: Θα συμφωνούσα αν η αντίληψή μου για το Μάαστριχ ήταν 
ταυτόσημη με του κ. Δημάρχου, αλλά εκεί διαφέρουμε. Ημουν και είμαι αρνητικός 
για το Μάαστριχ. Επιμένω στην πρότασή μου. 
Κουρουζίδης: Διαδικαστικά, επειδή μπαίνει ένα έκτακτο θέμα θα μπορούσε να γίνει 
μία συζήτηση προτού πάρουμε την απόφαση. Μπορεί να γίνει συζήτηση και ύστερα 
να παρθεί απόφαση. 
Πρόεδρος : Δεν μπορεί να γίνει αυτό που λέτε κ.Κουρουζίδη διότι θ’ ακολουθήσει 
συζήτηση εφ’ όσον το συμβούλιο αποφασίσει να είναι έκτακτο θέμα. 
Πρόεδρος : Επί της προτάσεως του κ. Σιδηρόπουλου. Ποιοί συνάδελφοι συμφωνούν 
να συζητηθεί εκτάκτως; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 7 σύμβουλοι. 
Ε.Παναγιωτίδης, Ο.Σιδηρόπουλος, Ε.Σοφιανίδης, Χ.Παπαγεωργίου, Γ.Χιονίδης,  
Δ.Ζαμάνης, Μ.Αδαλόγλου. 
Πρόεδρος: Ποιοί διαφωνούν; 
  Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 11 σύμβουλοι: 
Κ.Ασλάνογλου, Ι.Κουρουζίδης, Μ.Ποτουρίδης, Κ.Κόλβατζης, Κ.Βαφείδης, 
Ε.Λελεκάκης, Κ.Πουλασουχίδης, Κ.Γκαβαϊσές, Α.Μαρκούλης, Α.Καραντουμάνης, 
Λ.Τάκης. 
 Το Δ.Σ μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1. - Την εισήγηση και την πρόταση του δημοτικού συμβούλου κ. Ο.Σιδηρόπουλου. 
2. - Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
3. - Τις διατάξεις των άρθρων 97, 106 και 119 του ΔΚΚ (Π.Δ 410/95). 

 Αποφασίζει  Κατά  Πλειοψηφία 
 Απορρίπτει την πρόταση του δημοτικού συμβούλου  κ. Ορέστη 
Σιδηρόπουλου για να συζητηθεί εκτάκτως από το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας το 
θέμα των χρηματοδοτήσεων των ΟΤΑ και η πρόθεση της κυβέρνησης να περικόψει 
τους θεσμοθετημένους πόρους για την Τοπική Αυτοδιοίκηση. 
 



 
 Η απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό 606 / 1996 
.....................................................................................................................................
.. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
           Ο   ΠΡΟΕΔΡΟΣ 
 

                ΤΑ ΜΕΛΗ 
Ι. Κουρουζίδης             Ε. Παναγιωτίδης  
Μ. Ποτουρίδης             Ο. Σιδηρόπουλος 
Κ. Κόλβατζης               Ε. Σοφιανίδης 

ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ 
 
 
 
 
      Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ  ΜΑΡΚΟΥΛΗΣ 

Κ. Βαφείδης                  Χ. Παπαγεωργίου 
Ε. Λελεκάκης                Γ. Χιονίδης 
Κ. Πουλασουχίδης        Δ. Ζαμάνης 
Κ. Γκαβαϊσές                 Μ. Αδαλόγλου 
Α. Καραντουμάνης 
Λ. Τάκης 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ακριβές απόσπασμα 
 Βέροια  19 - 12 - 1996 

Ο  Αναπληρωτής  Δημάρχου 
 
 
 
 

    ΑΓΑΘΟΝΙΚΟΣ  ΔΕΛΑΒΕΡΙΔΗΣ 
 
 
 


